
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL 
DIA 17 DE MAIG DE 2002 

 
A la Vila de Montblanc, el dia 17 de maig de 2002, a les 10 del vespre, es reuneix a la 
Sala de Sessions, el Ple de l’Ajuntament en sessió ordinària, sota la Presidència de 
l’Alcalde SR. JOSEP MARIA BORRÀS VIDAL i l’assistència dels Tinents 
d’Alcaldes Srs. GUILLEM JANÉ PUJOL, JOSEP MARIA COMBALIA PRATS, 
FRANCESC BENET RIBÉ i els Regidors Sra. NÚRIA PELAY BARGALLÓ, SR. 
CARLES CARRERAS OLLÉ, SR. XAVIER MARTÍ ESPLUGAS, SR. XAVIER 
HUGUET NAVARRO, SR. JOSEP MARIA CAMPDEPADRÓS SANS, SR. JUAN 
MOLINA DÍAZ,  SRA. MONTSERRAT FARRIOL MOIX, i SR. JOAN 
VENDRELL VILA, excusant la seva assistència el Primer Tinent d’Alcalde Sr. 
JOSEP  ANDREU DOMINGO, i assistits pel Secretari de la Corporació Sr. JOAN 
ANTON FONT MONCLÚS, que certifica. 
 
 
PRIMER PUNT.-  APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS 
 
Pren la paraula el Sr. Huguet manifestant que al ple del passat 12 d’abril, el grup 
municipal d’ApM va presentar dues mocions, referents a la depuradora i al finançament 
de petits municipis, i això no consta en lloc, ni que la referent a la depuradora es 
consensués amb la resta de grups. Continua el Sr. Huguet, en relació al mateix ple, 
manifestant que hauria de constar que el grup municipal d’ApM, en la discusió dels 
pressupostos, va fer una referència als interessos de demora que es pagaven, i el Sr. Jané 
va dir que no se’n pagaven. 
 
Amb aquestes dues apreciacions, s’aproven per unanimitat les actes de les sessions 
ordinària del passat 12 d’abril, i extraordinària del passat 26 d’abril. 
 
 
SEGON PUNT.- DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS D’ALCALDIA 
 
Es dóna compte de les Resolucions d’Alcaldia sense cap més incidència. 
 
 
TERCER PUNT: DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE LA 
COMISSIÓ DE GOVERN 
 
Es dóna compte de les resolucions de la Comissió de Govern, sense cap més incidència 
 

 
QUART PUNT: APROVACIÓ PROVISIONAL MODIFICACIÓ PERI I DE 
PROTECCIÓ DEL CENTRE HISTÒRIC DE MONTBLANC, U.A. CH 1 
 
Pren la paraula el Sr. Huguet manifestant que votarà en contra. No entén que a la 
Comissió Informativa es llegís un informe de la Comissió de Patrimoni de Catalunya 
contrari a l’aparcament, i ara, malgrat aquell, es preveu aparcament. Opina que això no 
és el que es va aprovar a la comissió informativa.  Creu que si ho aprovem així, no ens 
ho aprovaran definitivament. 
 



Contesta el Sr. Alcalde que s’ha consultat el Secretari de la Corporació que informa que 
la fórmula adoptada no contradiu l’informe de la Comissió de Patrimoni de Catalunya. 
 
Intervé el Sr. Combalia manifestant que és important aprovar aquest punt, i entenent 
que l’informe de la Comissió de Patrimoni només diu que no ha de ser primordialment 
aparcament, acceptant aquesta possibilitat, així com la de l’existència d’un aparcament 
soterrat. Afegeix que els informes són interpretables, i s’ha de fer la interpretació més 
favorable, lamentant que no hi hagi consens. 
 
Torna a intervenir el Sr. Huguet manifestant que també voldria consens i que 
s’urbanitzi la plaça. Però vol saber que és el que es vota 
 
Intervé el Sr. Combalia manifestant que a la Comissió informativa se’n va parlar 
abastament i a partir d’aquella es va redactar el dictamen. 
 
Finalment intervé el Sr. Alcalde manifestant que s’ha parlat amb Patrimoni de la 
Generalitat, i van informar que no hi haurien problemes, i la proposta que es fa surt dels 
serveis tècnics i jurídics de la Corporació. Si la proposta es considera bona, s’hauria de 
votar a favor. 
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per 7 vots a favor dels Regidors dels Grups 
Municipals de CiU i ERC, i 5 vots en contra dels Regidors d’ApM, adoptant-se el 
següent acord: 
 
Vista  la  proposta de modificació puntual Pla  Especial  de Reforma Interior i de 
Protecció del Centre Històric del  Municipi de Montblanc, unitat d’actuació CH-1 de 
Sant Miquel, aprovada inicialment pel Ple de l’Ajuntament en la seva sessió del dia 19 
de desembre de 2001. 
 
Atès que, exposada al públic mitjançant anuncis inserits en el B.O.P. núm. 3, de 4 de 
gener i en el Punt Diari de 31 de desembre de 2001, no s’han presentat al·legacions ni 
reclamacions. 
 
Atès que la Comissió del Patrimoni Cultural de Catalunya, en la seva sessió de 27 de 
març de 2002  va informar favorablement la modificació amb la condició de replantejar 
la solució de zona d’aparcament, per tal que el tractament sigui d’espai urbà. 
 
Vistos els articles  75 en relació amb els arts. 60 i ss. del  Decret legislatiu 1/1990, pel 
qual s'aprova la refosa dels textos legals vigents a Catalunya en matèria urbanística, 161 
en relació amb els arts. 143 i ss. del Reglament de Planejament, 22.1.c  de la  llei 
7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases  de  Règim Local. 
 
Vist  l’informe emès per la Secretaria  de  l'Ajuntament,  i la legislació aplicable, 
s’acorda: 
 
PRIMER: Aprovar provisionalment la modificació puntual Pla  Especial  de Reforma 
Interior i de Protecció del Centre Històric del  Municipi de Montblanc, unitat d’actuació 
CH-1 de Sant Miquel, afegint la següent modificació: 
 



Al plànol d’ordenació número 2 la clau VA/COND, tindrà la següent descripció: Plaça 
pavimentada amb possibilitat d’una part d’aparcament en bateria, i possibilitat 
d’aparcament soterrat. 
 
SEGON:  Trametre l'expedient complert a la Comissió d’Urbanisme de Tarragona, tot 
instant-ne l'aprovació definitiva. 
 
 
CINQUÈ PUNT: APROVACIÓ PROVISIONAL MODIFICACIÓ PERI I DE 
PROTECCIÓ DEL CENTRE HISTÒRIC DE MONTBLANC, CARRER MUR, 
20-22 
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord: 
 
Vista  la  proposta de modificació del pla  especial  de reforma interior i de protecció del 
centre històric del  municipi de Montblanc, Carrer Mur, 20-22, aprovada inicialment pel 
Ple de l’Ajuntament en la seva sessió del dia 19 de desembre de 2001. 
 
Atès que, exposada al públic mitjançant anuncis inserits en el B.O.P. núm. 3, de 4 de 
gener i en el Punt Diari de 31 de desembre de 2001, no s’han presentat al·legacions ni 
reclamacions. 
 
Atès que la Comissió del Patrimoni Cultural de Catalunya, en la seva sessió de 27 de 
març de 2002  va informar favorablement la modificació proposada. 
 
Vistos els articles  75 en relació amb els arts. 60 i ss. del  Decret legislatiu 1/1990, pel 
qual s'aprova la refosa dels textos legals vigents a Catalunya en matèria urbanística, 161 
en relació amb els arts. 143 i ss. del Reglament de Planejament, 22.1.c  de la  llei 
7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases  de  Règim Local. 
 
Vist  l’informe emès per la Secretaria  de  l'Ajuntament,  i la legislació aplicable, 
s’acorda: 
 
PRIMER: Aprovar provisionalment la modificació del pla  especial  de reforma interior 
i de protecció del centre històric del  municipi de Montblanc, Carrer Mur, 20-22 
 
SEGON:  Trametre l'expedient complert a la Comissió d’Urbanisme de Tarragona, tot 
instant-ne l'aprovació definitiva. 

 
  

SISÈ  PUNT: SUPORT A LA “CONVENCIÓ CATALANA SOBRE EL FUTUR 
D’EUROPA” 
 
Intervé el Sr. Combalia manifestant que la única manera que la constitució europea 
sigui prou democràtica és que es construeixi a partir de les nacions, i no dels estats. 
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord: 
 
 



Europa continua fent passes endavant en el camí de la seva integració. Des del primer 
de gener, 290 milions de ciutadans i ciutadanes disposem d'una moneda única, l'euro. 
L'ampliació de la UE s'apropa, culminant la plena unificació europea. S'avança en la 
coordinació de les polítiques econòmiques i socials, així com  en un espai europeu de 
llibertat, seguretat i justícia. Al mateix temps, creix l'exigència d'una política exterior 
comuna i d'una presència europea davant els reptes de la globalització. 
 
Però els avenços topen amb dificultats. L’opinió pública europea, majoritàriament 
favorable a l’avenç de la integració, desconeix o contempla amb distanciament les 
institucions de la Unió. Aquestes funcionen feixugament, amb un mètode 
predominantment intergovernamental, mostrant la creixent necessitat d'una reforma 
fonamental, sense la qual l’ampliació fins a 25 o 30 Estats membres podria significar el 
retrocés o el col·lapse de la integració política.  
 
Conscient d'aquest repte, el Consell europeu reunit a Laeken el desembre del 2001 ha 
convocat una "Convenció sobre el futur d'Europa".  
 
Aquesta Convenció europea, que començà les seves tasques el passat 28 de febrer,  
aplega un ample ventall de representants dels governs i dels parlaments dels 15 Estats 
membres. Els seus treballs són públics i totes les organitzacions i institucions 
interessades tenen la possibilitat d'aportar la seva contribució als seus debats. És una 
Convenció que pren, de fet,  un caràcter constituent. Representa la possibilitat de dotar 
la UE d'un projecte de Constitució europea oferta a la ratificació  democràtica dels 
pobles d'Europa. 
 
Aquesta Convenció europea representa una extraordinària oportunitat històrica. Mentre 
que en els darrers  50 anys, només els governs estatals havien negociat i preparat els 
Tractats,  en exclusiva i a porta tancada, ara s'ha obert  un procés a plena llum, amb la 
participació dels Parlaments i amb un diàleg estructurat i permanent entre la societat 
civil i les  institucions europees, estatals, nacionals, regionals i locals.  
 
Responent a una moció aprovada per unanimitat en el Parlament de Catalunya, ha estat 
convocada una "Convenció catalana sobre el futur d'Europa", i s'ha posat en marxa un 
"Fòrum cívic per una Constitució europea", per impulsar un ample debat ciutadà,  amb 
la participació dels partits, els sindicats i les organitzacions empresarials, socials i 
professionals, les universitats, els mitjans de comunicació, les ONG, les entitats 
cíviques i juvenils i  els Ajuntaments. 
 
És  una amplia iniciativa per definir les nostres propostes sobre el futur d'Europa, tant 
les que fan referència al nostre paper en l'entramat polític i institucional de la UE - i en 
general, el de les ciutats i les anomenades "regions constitucionals"-, com les que es 
vinculen als grans reptes de l'Europa del segle XXI.   
 
És necessari que els municipis de Catalunya facin sentir la seva veu en aquest procés constituent 
europeu. Per aquest motiu, s’acorda:  
 
PRIMER.- Saludar la convocatòria de la Convenció europea encarregada de preparar la 
reforma dels Tractats europeus i expressar el desig que prepari un projecte de 
Constitució europea, per ser sotmès a referèndum dels pobles d'Europa. 
 



SEGON.- Donar suport a la "Convenció catalana sobre el futur d'Europa" i expressar 
la voluntat de participar en el "Fòrum cívic per una Constitució europea", per tal de 
reforçar la veu i el reconeixement de Catalunya en l'actual procés europeu. Cridar a la 
participació en aquest Fòrum les organitzacions i associacions del nostre municipi.  
 
TERCER.- Expressar la nostra voluntat de treballar per una Europa pròxima: una 
democràcia europea representativa, participativa i partidària, que compti amb els 
municipis com a peces cabdals. Volem una Unió Europea democràtica, transparent i 
eficaç, més pròxima als ciutadans i ciutadanes, més forta en la recerca de la pau, la 
llibertat, la equitat i la justícia en el món del segle XXI.  
 
QUART.- Donar trasllat del  present acord a l'Associació Catalana de Municipis i 
Comarques  i a la Federació  de Municipis de Catalunya. 
 
 
SETÈ PUNT: APROVACIÓ INICIAL IMPOSICIÓ I ORDENACIÓ 
CONTRIBUCIONS ESPECIALS CONVERSIÓ EN ILLA DE VIANANTS 
CARRER MAJOR I CARRER RIBER 
 
Intervé el Sr. Huguet manifestant que el costum de l’Ajuntament ha sigut sempre que 
primer es parla amb els veïns abans d’aplicar unes contribucions especials. Ara no ha 
estat així. A més, encara falta el pressupost de FECSA, i opina que s’haurien de soterrar 
les línies elèctriques. També s’ha de tenir en compte que falta concretar subvencions. 
Sembla que tornem amb presses. Primer aprovar-ho i després parlar amb veïns. És un 
projecte prou important com per parlar-ne amb tothom. Manifesta que s’abstindrà, i 
més tard, recolzarà el que decideixin els veïns. Malgrat tot, està d’acord amb el 
projecte, encara que considera que està poc estudiat, i a més se n’ha de parlar amb els 
veïns abans de tramitar-lo. 
 
Intervé el Sr. Combalia lamentant que el pas previ de conversa amb els propietaris no 
s’hagi fet. Però entén les necessitats d’aprovar-ho. Votaran a favor, sempre que es 
produeixi el diàleg amb els veïns. Per ara tenim l’experiència de l’anterior fase, amb 
unes obres que van durar molt de temps. El preocupa que això torni a passar. S’haurà 
de fer un gran esforç de seguiment de l’obra. 
 
Intervé el Sr. Benet manifestant que aquest és un gran projecte per Montblanc, i se 
sotmet avui al Ple per una qüestió de terminis. Evidentment es parlarà amb els veïns. 
S’ha de tenir en compte que ApM tampoc ho va fer tant bé quan va tramitar el PERI, 
que no va ser un model d’informació pública. S’ha negociat amb FECSA, buscant el 
soterrament de línies elèctriques, però FECSA ha optat per una via mixta. 
 
Intervé el Sr. Alcalde manifestant que avui mateix ha sortit la convocatòria als veïns per 
informar de les obres. FECSA ja ha elaborat el pressupost de les mateixes. L’equip de 
govern voldria les línies soterrades, però FECSA ho ha impedit. Si es proposa ara 
l’aprovació inicial és perquè hi ha terminis perentoris i es poden perdre subvencions. 
 
Torna a intervenir el Sr. Huguet, manifestant que s’ha tingut tot l’any per treballar, i per 
tant no s’hi val ara anar amb presses. Les subvencions es poden prorrogar. També s’ha 
de vigilar amb el termini d’execució de les obres, que serà superior al previst. Afegeix 



que en la tramitació del PERI es va escoltar molta gent, i es van aprovar moltes 
al·legacions. Es va fer una bona exposició pública i actes informatius. 
 
Intervé el Sr. Carreras manifestant que es tracta d’un projecte amb dues fases:  
 

- Carrer Riber i Carrer Major des dels Quatre Cantons fins a la Plaça Sant 
Francesc 

- Carrer Major des de Carrer Plebania fins Portal de Sant Antoni. 
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per 7 vots a favor dels regidors dels grups 
municipals de CiU i ERC, i 5 abstencions dels regidors del grup municipal d’ApM, 
adoptant-se el següent acord: 
 
Vist el pressupost de les obres de conversió en illa de vianants del Carrer major i Carrer 
Riber. 
 
Atès  que el cost previst i finançament de l'obra es desglossa  de  la següent manera: 
 
   Import (€) 
Pressupost total (honoraris inclosos) 964.447,89
Subvencions (53 %) 511.157,38
Aportació Ajuntament (10 % sobre el total) 96.444,79
Aportació veïns  356.845,72
 
Vistos  els  articles  15 a 19 i 28 i següents  de  la  Llei 30/1988,  de 28 de desembre, 
Reguladora de les  Hisendes  Locals, l'Ordenança  Fiscal Reguladora de Contribucions 
Especials, i  els articles 49 i 111 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora  de les Bases 
de Règim Local. 
 
Vist l'informe conjunt de Secretaria i d’Intervenció, s’acorda: 
 
PRIMER: Aprovar inicialment la imposició  de  contribucions especials  per  al 
 finançament de les obres  de conversió en illa de vianants del Carrer major i Carrer 
Riber. 
 
SEGON: Aprovar inicialment l'Ordenança Específica reguladora de  les referides 
contribucions especials, la qual s'adjunta  com annex al present acord. 
 
TERCER: Els afectats per les obres podran constituir-se  en Associació  Administrativa 
de Contribuents,  durant  el  període d'informació  pública  d'aquest acord, sempre i 
quan l'acord  de constitució  es prengui per la majoria absoluta dels  afectats  i que 
representin, al menys, els dos terços de les quotes que hagin de satisfer. 
 
QUART: Delegar a la Comissió de Govern l'aprovació  i notificació de les quotes 
individuals. 
 
CINQUÈ: Aquest acord s'exposarà al públic per un termini  de 30  dies mitjançant 
anunci que serà inserit en el B.O.P.,  durant el  qual els interessats podran examinar 
l'expedient i presentar les  reclamacions  que creguin convenients. Cas de  que  no  se’n 



presenti cap, s'entendrà definitivament aprovada. 
 
ORDENANÇA  FISCAL ESPECIFICA DE LES CONTRIBUCIONS  ESPECIALS 
PER LES OBRES  DE CONVERSIÓ EN ILLA DE VIANANTS DEL CARRER 
MAJOR I CARRER RIBER. 
 
 
ARTICLE PRIMER:  L'objecte de la present ordenança fiscal  és desenvolupar i fixar les 
especialitats de règim jurídic previstes a l'article 34.3 de la Llei 39/1988, de 28 de 
desembre, Reguladora  de les Hisendes Locals, aplicables a aquest municipi per  les obres 
de conversió en illa de vianants del Carrer major i Carrer Riber. 
 
 
ARTICLE SEGON:  El cost total repercutible de les obres i  la quantitat a repartir entre 
els beneficiaris, sense perjudici d’actualització de les quantitats en el cas de variació del 
cost final es fixen en: 
 
   Import (€) 
Pressupost total (honoraris inclosos) 964.447,89
Subvencions (53 %) 511.157,38
Aportació Ajuntament (10 % sobre el total) 96.444,79
Aportació veïns  356.845,72
 
ARTICLE TERCER: Criteris de repartiment:  El mòdul de  repartiment que s'aplicarà 
serà els metres lineals de façana de cada propietat, en una proporció del 50 % sobre la 
quantitat total a contribuir per part dels beneficiaris; la superfície total del solar, en un 35 
%; i el volum edificable o edificat segons el nombre de plantes existents, en un 15 %. 
 
Per un volum màxim edificable de PB + 2 s’aplicarà un coeficient 1, disminuint-se o 
incrementant-se segons una menor o major edificabilitat. Els coeficients són els següents: 
 
 PB + 2: 1.00 
 PB + 3: 1.15 
 PB + 4: 1.30 
En la tercera i quarta plantes existents s’aplicarà el coeficient 1.15 i 1.30 respectivament, 
proporcionalment a la superfície edificada en aquestes i la superfície del solar. 
 
En aquelles finques urbanes amb façana a més d’un carrer, la superfície del solar a aplicar 
serà el proporcional a la longitud de façana corresponent a cada carrer. 
 
El coeficient a aplicar als espais lliures d’ús privat es correspon amb el de la zona a que 
pertanyen  segon la seva edificabilitat. 
 
En aquells edificis que en alguna de les seves plantes ocupin en projecció part de la 
superfície de l’edifici veí, el mòdul de repartiment “superfície de solar” es substitueix pel 
de “superfície interior total de l’edifici”, per tal d’efectuar el repartiment particularitzat 
entre els immobles afectats entre sí, en cada cas concret. 
 



ARTICLE QUART: Col·laboració ciutadana:  Els afectats per les  obres  podran 
constituir-se en Associació Administrativa de  Contribuents,  durant  el període 
d'informació  pública  de  l'acord d'ordenació, sempre i quan l'acord de constitució es 
prengui  per majoria absoluta dels afectats i que representin al menys els dos terços de les 
quotes que s'hagin de satisfer. 
 
ARTICLE  CINQUÈ : Remissió  normativa:  En tot allò  no  previst en  la  present 
Ordenança Fiscal, regirà  l'Ordenança  General  de Contribucions Especials. 
 
DISPOSICIÓ FINAL:  Aquesta Ordenança entrarà en vigor el dia de la seva publicació en 
el Butlletí Oficial de la Província. 
 
 
VUITÈ PUNT: PRECS I PREGUNTES 
 
Intervé el Sr. Combalia, justificant l’absència del Sr. Josep Andreu, que està 
representant l’Ajuntament en una trobada de viles medievals. 
 
Intervé el Sr. Huguet preguntant perquè no s’ha restaurat la pedrera de La Vall, i com 
està. 
 
Contesta el Sr. Alcalde que això ho gestiona directament el Sr. Josep Andreu, que ja ho 
respondrà al proper ple. 
 
Torna a intervenir el Sr. Huguet manifestant que s’està fent una cantera a l’abocador, 
que s’estan traient terres i pedra, preguntant si hi ha autorització. 
 
Contesta el Sr. Alcalde que s’està traient terra i pedres que van a d’altres zones, i que es 
reposarà amb terres vegetals. Amb la de l’abocador, s’ha fet un pacte de transport al vial 
de FRAPE. 
 
Intervé el Sr. Huguet manifestant que amb els moviments de terra del GIF s’ha tallat 
algun camí, privant-se l’accés a alguna finca. 
 
No havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a dos quarts i cinc minuts de 
dotze del vespre, i per constància del que s’hi ha tractat i dels acords adoptats, s’estén la 
present acta que signa el Sr. Alcalde, junt amb el Secretari, que certifica. 
 
 
DILIGÈNCIA: Per fer constar que aquesta acta consta de  4 folis números                a 
                  , ambdós inclosos. 
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